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Punkter til drøftelser: 
1. Valg af ny næstfor-

mand 
Eva er udtrådt af studienævnet, og der skal vælges ny næstformand 
blandt de studerende for resten af valgperioden. Valget af næstfor-
mand skal godkendes af dekanen. 
 
Indstilling 
Studienævnet vælger sin nye næstformand.   
 
Referat af punktet 
Punktet udskydes til næste møde, hvor alle studenterrepræsentanter 
er til stede.  

2. Godkendelse af 
dagsorden 
 

 
Dagsorden godkendes.  
 

Referat 

Emne  Møde i Studienævnet for Farmaci 

Dato og tidspunkt  6. september 2023. Kl. 13.00 – 16.00 

Sted  Campus – mødelokalet på FKF 

Inviterede  Studienævnsformand Judith Kuntsche – Institut FKF 
Henrik Holbech – Biologisk Institut 
Åsa Fex Svenningsen – Institut for Molekylær Medicin 
Louise Ladebo – IST – Klinisk farmakologi, Farmaci og Miljømedi-
cin  
Studerende Ammar Abdulsalam Talaa 
Studerende Neval Özcan 
Studerende Sila Süheda Elaldi 
Studerende Zeynep Celik 
Studieleder Anton Pottegård 
Faglig vejleder (SUND) Nikolaj Nyland 
Studiekoordinator Rikke Fisker Christensen 
 

Afbud fra  Studieleder Anton Pottegård 
Studerende Neval Özcan 
Studerende Sila Süheda Elaldi 
Faglig vejleder (SUND) Nikolaj Nyland 
 

Mødeleder Studienævnsformand Judith Kuntsche 
 

Referent   Studiekoordinator Rikke Fisker Christensen 
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3. Godkendelse af re-
ferat fra sidste 
møde 

 

 
Referatet godkendes.  

4. Orienteringspunkt a) Orientering fra studieledelsen 
Studieledelsen har fokus på at skabe fokus på trivsel på uddan-
nelsen og give en god start på uddannelsen.  
Foreningen for farmacistuderende arbejder på at oprette et fag-
råd.  
 

b) Orientering fra studienævnsformand 
TEK har lavet beskrivelse af, hvordan AI kan anvendes i under-
visningen på deres uddannelser, og det forventes, at NAT vil 
følge TEK’s regler, men det er ikke på plads endnu. Der er ikke 
lavet tilsvarende på SUND.  
Det er vigtigt at være opmærksom på, at eks. ChatGPT ikke kan 
håndtere fortroligt materiale. Dette er også gældende for projek-
ter på farmaci med patientdata og data fra virksomheder.  
 

c) Orientering fra studiekoordinator 
• Ny organisering af faglig vejledning på SUND: Den 

faglige vejledning på SUND kommer fra efteråret 2023 til 
at bestå af et team af faglige vejledere fra SUND’s ud-
dannelser og en AC-vejleder. Den fastansatte AC-vejle-
der bliver koordinator og faglig sparringspartner for de 
faglige vejledere, og vedkommende skal være med til at 
drive udviklingen og kvalitetssikringen af den faglige vej-
ledning på SUND. I løbet af efteråret opslås en fast stil-
ling som AC-vejleder på SUND. Over den seneste peri-
ode er flere faglige vejledere på SUND stoppet pga. fær-
dig uddannelse, og dermed er antallet af studentervejle-
dere sænket. 

• Behandling af ansøgninger om barselsdispensation: 
Behandlingen af barselsdispensationssager overgår fra 
Uddannelsesjura og Registratur til studienævnene. På 
næste møde præsenteres studienævnet for en proces-
beskrivelse.  

• Status på optagetal pr. 1. september 2023: BA: 107 
studerende. KA: 68 studerende – 16 studerende på kli-
nisk profil og 52 studerende på teknologisk profil 
 

d) Orientering fra studerende 
Ingen bemærkninger.  
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5. Kvalitetssikring og 
-udvikling af uddan-
nelse og undervis-
ning (§ 18, stk. 4, 
nr. 1) 

a) Undervisningsevalueringer kandidatuddannelsen 
Sagsfremstilling 
Der er gennemført evaluering af Klinisk farmakologi og terapi C 
(KFTC), Sundhedsøkonomisk evaluering, Kandidatspeciale 30 
ECTS og Studieophold i foråret 2023.   

 
KFTC: Se evaluering her: https://eval.sdu.dk/questionna-
ire/77640/report (ingen handleplan – score over 4).  
Sundhedsøkonomisk evaluering: Se evaluering her: 
https://eval.sdu.dk/questionnaire/77644/report (ingen handleplan 
– score over 4).   
Speciale: Se evaluering her: https://eval.sdu.dk/questionna-
ire/77656/report (ingen handleplan – score over 4).   
Studieophold: Se evaluering og handleplan her: 
https://eval.sdu.dk/questionnaire/77943/report 
 
Indstilling 
Studienævnet drøfter evalueringsresultaterne og vurderer, om 
handleplanen for Studieophold kan godkendes. 
 
Referat af punktet 
KFTC: De studerende evaluerer de aktiverende elementer rigtig 
positivt. Louise bliver ny tovholder på faget fra F24.  
 
Sundhedsøkonomisk evaluering: Faget kører rigtig godt og 
igen en positiv evaluering. Det overvejes, at invitere underviser til 
at formidle sine undervisningskompetencer til andre undervisere 
på farmaci evt. i januar.  
 
Kandidatspeciale: Der er generel tilfredshed, men nogle stude-
rende, oplever det svært at finde vejleder.  
 
Studieophold: Spørgsmålene om ”ophold” er svære at læse i 
evalueringsrapporten, da det ikke er muligt at se, hvilket ophold 
det omhandler.  
Det kan overvejes, om de studerende får det rette udbytte af op-
holdet på sygehusafdelingerne. Hvordan kan de studerende klæ-
des på til at få mere ud af opholdet? 
Der gentages i evalueringerne, at de studerende ikke får den 
rette undervisning/indhold og udbytte af støtteundervisningen. 
Evt. mere undervisning i kommunikation og ”den svære samtale”.  
Handleplanen godkendes.  
 

b) Opdatering af evalueringsspørgsmål kandidatspeciale 
Sagsfremstilling 

https://eval.sdu.dk/questionnaire/77640/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/77640/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/77644/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/77656/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/77656/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/77943/report
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Studienævnet har tidligere ønsket en revision af evaluerings-
spørgsmålene til evaluering af specialet. For at der kan laves re-
levante handleplaner, har ansvarlig for specialer valgt at operatio-
nalisere nogle af spørgsmål for at undgå for samme svar på ens-
lydende spørgsmål. 
 
Forslag til nye spørgsmål:  

• Hvilken profil er du tilmeldt (svar: Klinisk profil eller tek-
nologisk profil) 

• Har du haft prægraduat forskningsår (svar: Ja eller nej) 
• Hvilken type speciale har du lavet (svar: Eksperimentelt, 

litteratur review eller patientdata) 
• På hvilket institut har du skrevet speciale (svar: FKF, 

BMB, BI, KI, IST, IRS eller IMM) 
• Har du skrevet speciale alene eller i gruppe (svar: Alene 

eller gruppe) 
• Jeg har lavet speciale i samarbejde med eksterne parter 

(Svar: Ja eller nej) 
→ Samarbejdet har fungeret tilfredsstillende (skalasvar 
fra ”helt uenig” til ”helt enig”) 

• Jeg har været på udlandsophold i forbindelse med mit 
speciale (svar: Ja eller nej). 

• Information vedrørende specialet har været tilfredsstil-
lende (Itslearning, hjemmeside, informationsmøde mv.) 
(skalasvar fra ”helt uenig” til ”helt enig”) 

• Processen med at finde en vejleder har fungeret tilfreds-
stillende (skalasvar fra ”helt uenig” til ”helt enig”) 

• Vejledningsprocessen (individuel/gruppe) har fungeret til-
fredsstillende (skalasvar fra ”helt uenig” til ”helt enig”) 

• Generelt har jeg været tilfreds med forløbet (skalasvar 
fra ”helt uenig” til ”helt enig”) 

 
Se de nuværende spørgsmål til evalueringen under forrige punkt 
på dagsordenen. 
 
Indstilling 
Studienævnet drøfter de nye evalueringsspørgsmål med henblik 
på godkendelse.  
 
Referat af punktet 
Det kan overveje, om der kan tilføjes et yderligere spørgsmål 
”hvordan har du fundet din vejleder?”. Det kan give nyttig viden 
for uddannelsen og studienævnet.  
De øvrige spørgsmål godkendes.  
 

c) Opfølgning på temamøde om bacheloruddannelsen i farmaci 
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Sagsfremstilling 
Den 25. august 2023 blev der afholdt temamøde om bachelorud-
dannelsen. På baggrund af mødets drøftelser blev der lavet en 
opsamling – se bilag 1 og 2.    
 
Bilag 1 og 2.  
 
Indstilling 
Studienævnet præsenteres for drøftelserne på temamødet og 
drøfter, hvad der skal arbejdes videre med på uddannelsen.   
 
Referat af punktet 
Det kan overvejes, om der skal laves nogle større undervisnings-
blokke i stedet for mange små kurser.  
Mødet affødte flere handlinger:  

1. Nogle undervisere bliver meget ramt af tonen i fritekstfel-
terne i semesterevalueringerne på BA. Det kan overve-
jes, at fritekstfelterne kun sendes til den underviser, hvis 
kursus det omhandler. Dette tages op i SNUUF og efter-
følgende godkendelse i studienævnet. Der skal arbejdes 
på at højne svarprocenter, og det fastlægges, hvilke un-
dervisningstimer evalueringen besvares.  

2. Det er vigtigt, at underviserne gør det meget tydeligt, 
hvad formålet/læringsudbyttet er med de enkelte fore-
læsninger samt flere aktiverende elementer. Der kan evt. 
udarbejdes en studyguide, som den der bruges i SU519.  

3. Der skal arbejdes med en god skemalægning, og lærer-
møderne på de enkelte semestre kan være med til at 
sprede belastningen over ud hele semestret.  

4. Der skal være fokus på at arbejde med overgangen fra 
gymnasie til universitet på første studieår og studietræ-
ning. Det kan overvejes, at lave faste studiefasetimer ob-
ligatorisk og om 1. semester ændres til bestået/ikke be-
stået, så der ikke er så meget fokus på karakterer. Dette 
tages med til SNUUF.  

5. Der kan arbejdes på at sikre, at der er overensstem-
melse mellem undervisning og eksamensform.  

6. På NAT ligger der ordinære eksaminer i januar, og de ef-
terfølgende reeksaminer ligger i løbet af semestret, som 
går udover de studerendes læsning/undervisning i det ef-
terfølgende semester. Der indstilles fra studienævnet, at 
NAT går tilbage til en reeksamensuge eks. i forbindelse 
med påskeugen.  
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6. Eksamensplanlæg-
ning (§ 18, stk. 4, 
nr. 3 

a) Orientering om omlægning af censur ved mundtlige prøver 
på SUND 
Sagsfremstilling 
Det Sundhedsvidenskabelige Fakultet ved SDU har besluttet at 
omlægge praksis for censorers tilstedeværelse ved mundtlige ek-
samener på fakultetets 13 sundhedsvidenskabelige uddannelser. 
 
Bilag 3.  

 
Indstilling 
Studienævnet tager de opdaterede retningslinjer til efterretning.  
 
Referat af punktet 
Dette er gældende for bachelorprojekter med mundtligt forsvar og 
specialeeksaminer, som har en vejleder fra SUND. Specialeeksa-
miner med en vejleder på NAT kører efter gældende regler på 
NAT.  
Det er en skam, at alle til eksaminationen ikke er til stede under 
eksamen. En specialeeksamen er en højtidelighed, hvor det skal 
prioriteres, at censor også er med fysisk. Der kan også være situ-
ationer, hvor der er svære drøftelser mellem bedømmerne, som 
kan være svær at tage gennem en skærm.  
Det er dog vigtigt, at eksaminator og censor er til stede sammen i 
eksaminationslokalet, som der også beskrives i notatet.  
 

7. Studieordninger, 
kompetencebeskri-
velser og fagbe-
skrivelser (§ 18, stk. 
4, nr 2) 

a) Intet til punktet 
 
 
 
  

 
8. Øvrige sager (§ 18, 

stk. 4, nr 5) 
a) Erklæring om akademisk frihed på SDU 

Sagsfremstilling  
SDU’s bestyrelse tiltrådte i juni 2022 erklæring om akademisk fri-
hed på SDU, og Universitetsrådet og Direktionen drøftede efter-
følgende med udgangspunkt i forslag fra arbejdsgruppen, hvor-
dan implementering bedst kan ske, så erklæringen kommer ud at 
leve i organisationen. Erklæringen findes nederst på dette link: 
https://www.sdu.dk/da/nyheder/aktuelt_fra_sdu/erklaering-om-
forsknings-undervisnings-og-ytringsfrihed 
 
Indstilling 
Studienævnet drøfter integration af værdierne i den daglige prak-
sis.  
 
 

https://www.sdu.dk/da/nyheder/aktuelt_fra_sdu/erklaering-om-forsknings-undervisnings-og-ytringsfrihed
https://www.sdu.dk/da/nyheder/aktuelt_fra_sdu/erklaering-om-forsknings-undervisnings-og-ytringsfrihed
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Referat af punktet 
Studienævnet drøftede og gav opbakning til erklæringen, men 
havde ikke yderligere bemærkninger.  
 

b) Ny mødedato for studienævnsmødet i november 2023 
Sagsfremstilling  
Det er ikke muligt at afvikle studienævnsmødet i november på 
den planlagte dato den 8. november. Studienævnsmedlemmer 
bedes overveje, hvilken dato i starten af november, mødet i ste-
det kan afholdes.  
 
Indstilling 
Studienævnet beslutter en ny mødedato for mødet i november. 
 
Referat af punktet 
Det aftales, at mødet rykkes til den 3. november 2023 kl. 13-16. 
Rikke sender en opdateret kalenderindkaldelse.  

   
9. Ansøgninger fra 

studerende (§ 18, 
stk. 4, nr 4) 

a) Ansøgninger fra studerende kan findes i SAGA 
Studienævnet behandlede de indkomne ansøgninger. 
 
Beslutning 
Tilsagn: 
• Særlige prøvevilkår (1) 
• Afmelding kurser/fag (1) 
• Afmelding eksamen (1) 
• Udsættelse førstesårsprøve (1) 
• Yderligere prøveforsøg (1) 
• Maksimal indskrivningstid (1) 
• Startmerit (9) 

 
Afslag:  
• Afmelding eksamen (1) 
• Startmerit (1) 

 
Sager behandlet administrativt siden sidste studienævnsmøde: 
• Afmelding eksamen (10) 
• Yderligere prøveforsøg (1) 
• Særlige prøvevilkår (6) 

 
10. Eventuelt I Uppsala og Gøteborg er der en særlig uddannelse - certificering (7,5 

ECTS), som klinisk prøvningsleder. Der er ikke en tilsvarende uddan-
nelse i Danmark. Det kan overvejes, om det kan være en del af ud-
dannelsen eller en kursusaktivitet for farmaceuter, biomedicinere, sy-
geplejersker osv. Åsa sender information til studienævnsmedlemmer. 
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Judith Kuntsche 
Studienævnsformand 

 
Rikke Fisker Christensen 

AC-fuldmægtig 
Studiekoordinator for farmaci 

 


